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§ 1 
Val av justerare, dag för justering och godkännande av 
dagordning  

Beslut  
1. Rashid Mohammed (V) och Ole-Jörgen Persson (M) utsågs 

att justera protokollet från dagens sammanträde. Justeringen 
äger rum den 29 april 2024. 

2. Dagordningen godkänns. 
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§ 2 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/336 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/336-1 (Godkänd - R 3) Upphandling av 
renhållning, skötsel av park- och naturmark och 
vinterväghållning 

 JÄRVA 2024/336-2 Bilaga 1 MBL-information 
 1574649 Bilaga 6d - Kontroll av referensuppdrag 
 1574648 Bilaga 6b - Upphandlingsföreskrifter 
 1574647 Bilaga 6a - Övergripande tjänstekrav 
 JÄRVA 2024/336-3 Bilaga 3 - 01 Kontrakt  
 1574658 Bilaga 6eii - Tjänstebeskrivning  
 1574656 Bilaga 6e - Objektsbeskrivning 
 1574655 Parker i Järva 
 JÄRVA 2024/336-4 Bilaga 6ei - MF för prissättning 
 JÄRVA 2024/336-5 Bilaga 6eiv - Järva - 

mängdförteckningskarta, A1 
 JÄRVA 2024/336-6 Bilaga 6eiv - Teckenförklaring, 

Mängdförteckningskarta 
 JÄRVA 2024/336-7 Bilaga 6ev- Järva- vinterväghållning -

A1 
 JÄRVA 2024/336-8 Bilaga 6ev - Teckenförkl. 

Vinterväghållning 
 JÄRVA 2024/336-9 Bilaga 6evi - Trappor som stängs av 
 JÄRVA 2024/336-10 Bilaga 6evii - IL förvaring 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/308 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/308-1 Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § FB 

 

Sida 5 (68)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 4 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/280 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/280-1 Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § FB 
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§ 5 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/307 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/307-1 Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § FB 
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§ 6 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/363 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/363-1 Upphörande av hemlighållande av 
vistelseort enligt 14 § 3 st LVU 
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§ 7 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2024/362 
 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/362-1 Upphörande av hemlighållande av 
vistelseort enligt 14 § 3 st LVU 
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§ 9 
Underlag för budget 2025 med inriktning mot 2026 och 
2027  
JÄRVA 2024/293 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förslaget till underlag för 

budget 2025 med inriktning för 2026 och 2027 och 
överlämnar det till kommunstyrelsen. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
  
Reservation 1 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M)  reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till beslut. 
2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma 

till nämnden med ett förslag som grundar sig i Moderaternas 
budgetreservation i kommunfullmäktige. 

  
Förvaltningens förslag till beslut grundar sig i de 
budgetförutsättningar som lagts av den rödgröna majoriteten i 
kommunfullmäktige. Moderaterna har en annan politik för 
Stockholm och Järva och vi vill därför se ett underlag som 
överensstämmer med politiska prioriteringarna vi lagt fram; 
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satsning på trygghet, ordning och reda i ekonomin, en förstärkning 
av socialtjänsten, en mångfald av utförare inom olika delar av 
välfärdssektorn, utökat valfrihet och fokus på kärnuppgifterna. 
Vi är bekymrade för att majoritetens misslyckade satsning på Fokus 
Järva, trasslet i ekonomin inte minst under de verksamheter som 
ryms inom olika delar av socialtjänsten, fokuset på allt annat än 
kommunens kärnuppgifter samt den ideologiskt drivna 
återkommunaliseringen av verksamheter som tidigare drivits på 
entreprenad dränerar stadsdelen på resurser och förutsättningar för 
att driva en så effektiv och god verksamhet som möjligt. 
  
Reservation 2 
Ghazal Saberian (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma till 

stadsdelsnämnden med ett underlag för budget 2025 med 
inriktning 2026 och 2027 utifrån Sverigedemokraternas 
skuggbudget i kommunfullmäktige 2024. 

3. Därutöver anföra följande: 
  

Sverigedemokraterna har i sin skuggbudget för 2024 redogjort för 
våra visioner, mål och inriktningar. För att genomföra detta ska 
förvaltningen återkomma till nämnden med ett omarbetat underlag 
för budget. 
  
Reservation 3 
Åsa Nilsson Söderström (L) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla stadsdelsförvaltningens förslag till beslut. 
2. Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att återkomma med 

förslag till inriktningsbeslut i enlighet med vad som nedan 
anförs. 

3. Att anföra följande. 
  
Vi liberaler anser att varje människa bör få så stora möjligheter att 
forma sitt eget liv som möjligt. Det förutsätter att den enskilde 
individen själv kan styra över de verkligt avgörande besluten i livet. 
I Liberalernas förslag till budget 2024 för fastslås därför tre 
inriktningsmål för stadens verksamheter. 
  

1. Ett frihetens Stockholm som ger varje individ möjligheter att 
uttrycka sig och förutsättningar att leva ett självständigt liv 

2. Ett grönt och innovativt Stockholm som är ledande i 
klimatomställningen och ger goda förutsättningar för ett fritt 
närings- och kulturliv. 
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3. Ett Stockholm med god ekonomi som slår vakt om de 
mänskliga rättigheterna, öppenhet och valfrihet. 

  
Syftet med underlaget för budget 2025 med inriktning för 2026 och 
2027 är att beskriva och analysera de kommande årens utveckling 
och konsekvenserna för staden. Identifierade utvecklingsbehov och 
strategiska prioriteringar ska redovisas. Det är därför 
anmärkningsvärt att både initiativ och reformvilja lyser med sin 
frånvaro under den rödgröna majoriteten. Vi vill framförallt lyfta 
bristen på fortsatt utveckling av den samhandling mellan stadens 
verksamheter som påbörjades föregående mandatperiod. Vi får 
återigen rapporter från stadens skolor att omfattande 
skolfrånvaroproblematik hänvisas tillbaka från socialtjänsten till 
skolorna själva att hantera, trots att Kommunfullmäktige enhälligt 
ställt sig bakom förtydligad riktlinjer om socialtjänstens medansvar 
för att stabilisera elevers skolgång. Konkret gemensam handling är 
svaret på komplexa utmaningar och exempelvis skolans och 
socialtjänstens utvecklade arbetssätt visar tydligt på positiva 
resultat. Det är ett arbete som inte kan anses vara klart eftersom så 
kallat stuprörstänk fortfarande förekommer inom stadens 
verksamheter. 
  
Vidare vill vi framhäva vikten av att fokusera på de barn som 
omhändertas och placeras av socialtjänsten. Omhändertagna barn är 
i riskzon för att dras in i kriminalitet innan, under och efter en 
placering och ökat fokus måste därför läggas på deras vård och 
stödinsatser. Detta gäller oavsett placeringsform - familjehem, HVB 
eller låst institution. Att dessa barn ges goda möjligheter att klara 
skolgången, samt får hälsokontroller och ett sammanhållet stöd 
även efter en placering är grunden i att förebygga framtida 
kriminalitet eller andra sociala problem. 
  
I Stockholm ska människor med funktionsnedsättningar kunna leva 
ett så gott och självständigt liv som möjligt. En stor del av detta är 
möjligheten att delta på daglig verksamhet och även rätten att själv 
välja utförare. Stockholms stad använder sig av ett LOV-system för 
att kunna erbjuda ett brett utbud av daglig verksamhet, som utförs i 
både kommunal och privat regi. Men när den rödgröna majoriteten 
tydligt aviserar att privata aktörer inte är önskvärda innebär det att 
både utbud och kvalitet riskerar att försämras. De påstådda 
övervinster som det rödgröna styret anser görs av privata utförare 
inom daglig verksamhet lyser med sin frånvaro. 
  
Förskolan är en viktig del i barns fortsatta utveckling både vad 
gäller socialt samspel och fortsatt lärande. I det arbetet vill vi 
särskilda poängtera vikten av att i ett tidigt skede arbeta med 
värderingar. Gemensamt för en överväldigande majoritet av 
gärningspersonerna inblandade i den våldsvåg som skakat 
Stockholm under året är att dessa är minderåriga och pojkar. Det 
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handlar om unga pojkar som tillägnat sig värderingar som lyfter 
fram våld som något manligt och önskvärt. Gemensamt är också att 
dessa pojkar oftast varit föremål för socialtjänstens insatser under 
många år. Det är barn vars problembeteenden ofta varit känt sen 
förskolan men inte tagits på fullt allvar i tid. Men om de värderingar 
som ligger till grund för de grova våldsdåd som drabbar hela 
samhället inte tas på allvar i ett tidigt skede är risken att problemet 
bara växer sig allt större. 
  
Slutligen vill vi framhålla språkets betydelse och hur viktigt det är 
att barn som inte har svenska med sig hemifrån redan i förskolan får 
goda förutsättningar att utveckla sin svenska. Att förstå och kunna 
göra sig förstådd är nyckeln till fortsatt lärande. Utan goda 
språkkunskaper är annars risken att dessa barn hamnar efter i skolan 
tidigt och får svårigheter att komma ikapp. Det pedagogiska arbetet 
på förskolorna bör därför fokusera mindre på användning av 
skärmar och mer på att barnen ska lära sig socialt samspel med 
andra barn och pedagoger. 
  
Sammantaget saknar vi viktiga initiativ och utvecklingsarbete från 
den rödgröna majoriteten. En mandatperiod måste handla om att 
vidareutveckla staden, inte endast förvalta. I övrigt hänvisar vi till 
Liberalernas budgetreservation 2024. 
  
Reservation 4 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att  delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. Att  uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett förslag 

till inriktning utifrån Centerpartiets budgetreservation i 
kommunfullmäktige 

3. Att  därutöver anföra följande: 
  
Centerpartiets vision för Stockholm är en grön, modern, öppen, 
trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns en 
mångfald av människor, företag och företagare. 
  
Vårt förslag och vision om att bygga Järva stadspark för att 
Järvafältet ska utvecklas och bli en aktiv, rolig och levande plats. Vi 
vill bevara Järvafältet med vårt förslag om en stadspark. Vår vision 
är en grön stad där vi värnar om naturen samtidigt som vi ser till att 
stockholmarna kan använda och njuta av våra grönytor. Det är så vi 
bygger en stad där människor trivs, mår bra och har roligt. Att vi 
dessutom vill bygga 12 000 nya bostäder, arbetsplatser, idrottsytor 
och butikslokaler på Järva skulle vara ett fantastiskt lyft för en 
stadsdel som vissa politiker vill riva och andra vill tvinga människor 
att flytta ifrån. Vår vision är tydlig: Järva har potential att bli en 
stadsdel som människor vill flytta till, investera i och bo i hela livet. 
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Att tillgängliggöra Järvafältet med bevarad grönska vore ett lyft för 
både människa och natur. Centerpartiet tycker att Järvabor förtjänar 
investeringar och satsningar precis som övriga Stockholm samtidigt 
som man värnar om naturen. 
Centerpartiet i Stockholm vill levandegöra Järvafältet och knyta 
ihop stadsdelarna runt omkring genom att bygga Järva stadspark. 
Förslaget innefattar både att bygga bostäder, butiks- och 
kontorslokaler och att utveckla en del av grönområdet med bland 
annat en restaurering av Igelbäcken, anläggandet av en sjö, 
kolonilotter och idrottsytor. 
När området växer krävs också en mer kapacitetsstark 
kollektivtrafik. Idag är det bästa sättet att ta sig mellan Kista och 
Rinkeby buss 179, men bussen är redan idag högt belastad. Med en 
utbyggd tvärbana som trafikerar mellan Kista och Vällingby skulle 
områdena kring Järvafältet knytas ihop, det skulle öka attraktionen 
på de platser där tvärbanan dras och resenärer få en mer förutsägbar 
och trygg resa. 
 
Stockholm har stora utmaningar. Efter att länge ha varit en 
ledstjärna i klimatarbetet, riskerar Stockholm att tappa fart i 
klimatomställningen. Utanförskapet på vissa platser som Järva är 
stort, kriminaliteten växer och Stockholm och Sverige befinner sig i 
en eskalerande våldsspiral orsakad av kriminella nätverk. Gängen 
måste bort från Stockholms gator. Det är svårt att hitta bostad, det är 
brist på både förskollärare och förskoleplatser och vi kämpar med 
att hinna bygga skolor i den takt vi behöver. Stockholms skolor är 
dessutom hårt pressade av en stram ekonomi vilket fått stora 
konsekvenser. Planbristen försvårar för barn och ungdomar att 
idrotta och få en meningsfylld fritid. Dessa utmaningar ser vi även 
lokalt i Järva. 
Stockholm utgörs av lokalsamhällen. Vi måste värna dessa och 
skapa stadsdelar med egna identiteter, levande centrum och kvarter. 
  
Centerpartiet tror på alla människors förmåga att själva forma sin 
egen framtid. Det viktigaste är inte varifrån du kommer, utan var du 
är på väg. Centerpartiet vill staka ut en hoppfull väg framåt för ett 
Stockholm som håller ihop. Det är vår politik som ger de bästa 
förutsättningarna att göra Stockholm bättre, mer öppet, företagsamt, 
grönt, tryggt och innovativt. I Centerpartiets budgetreservation för 
2024 återfinns därför följande inriktningsmål och satsningar: 
  

 En öppen, trygg och attraktiv storstad med möjligheter och 
valfrihet för alla 

 En hållbart växande och dynamisk storstad 
 En innovativ stad med ansvarsfull och hållbar ekonomi 
 C satsar på föreningsliv och ideella krafter som skapar 

meningsfull fritid och trygghet, bl. a nattvandring, lokalt 
föreningsliv samt idrottsrörelsen 
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 C satsar mer på skolan. Utökar utbyggnaden av särskilda 
undervisningsgrupper och särskilt stöd:15 miljoner mer än 
majoriteten 

 C satsar 20 mnkr mer än majoriteten på fler och tidigare 
insatser från socialtjänsten 

 Inom äldreomsorg satsar C 25 mnkr mer på generösare 
biståndsbedömning 

 C satsar 10 mn kr på trygga fritidsgårdar med hög kvalitet  
  
Centerpartiet vill också göra följande satsningar i Järva och 
Spånga: 
  
Järva Stadspark är en särskild satsning på Järva för fler bostäder, 
bättre kopplingar mellan stadsdelsområden, en upprustning av 
stadsmiljön, som inkluderar bättre städning, cykel- och gångvägar 
och belysning och mer kultur- och idrottsanläggning. 
  
Centerpartiet vill revidera markanvisningspolicyn för att anvisa en 
betydande andel bostäder för billigare boende, och ta ut ett lägre 
pris för dessa byggrätter. Staden bör i markanvisningar under 2024 
öronmärka en andel på minst 300 bostäder som upplåts till 
resurssvaga hushåll genom behovsprövning, så kallad ”social 
housing” i Järva och hela Stockholm. 
  
Centerpartiet vill främja en blandning av bostadsstorlekar och 
upplåtelseformer i hela staden, och arbeta för alternativa 
boendeformer som kooperativ hyresrätter, coliving, 
byggemenskaper och kollektivhus, samt markanvisa för ett 
pilotprojekt av hyrköpsmodellen i Järva och hela Stockholm. 
  
Trygghet 
Stadsdelsnämnderna har en central roll i stadens trygghetsarbete och 
ska prioritera och lokalt leda arbetet med att nå målet om att inte ha 
något särskilt utsatt eller utsatt område inom Stockholms stad. 
Stödinsatser till barn och unga ska komma in direkt när det finns 
misstanke om att de riskerar att hamna i kriminalitet och stöd till 
föräldrarna ska erbjudas. Det ska finnas lokala förebilder och 
attraktiva alternativ till kriminalitet. En kombination av akuta 
insatser som stoppar det dödliga våldet nu och långsiktiga 
systemförändrande utvecklingsprocesser är avgörande för att få 
bukt med de problem som finns. Arbetet måste vara uthålligt och 
sträcka sig längre än en mandatperiod. 
  
Inkludering genom jobbmöjligheter för personer som står långt från 
arbetsmarknaden, satsningar för skolan och fritidsgårdar som skapar 
framtidsmöjligheter för ungdomarna. C vill därför satsa på tidiga 
insatser i skolan, ungdomsgårdar och idrott, Att fler unga, kvinnor 
och nyanlända ska ha möjlighet att komma in på arbetsmarknaden, 
det är detta som kan bryta segregationen och ungdomskriminalitet. 
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Centerpartiet vill staka ut en hoppfull väg framåt för ett Stockholm 
som håller ihop. Det är vår politik som ger de bästa 
förutsättningarna att göra visionen om det öppna, företagsamma, 
gröna, trygga och innovativa Stockholm till verklighet. 
  

 Sommarjobb för unga redan från 13 år, i samarbete med 
arbetsmarknadsnämnden genomföra ett pilotprojekt med 
sommarjobb till åldersgruppen 13–15 år i ytterstaden (EÅV, 
Farsta, Hässelby-Vällingby, Järva, Skarpnäck, Skärholmen) 
och beakta ordinarie prioriteringsgrunder i detta. 

 Utveckla integrationspakten och höja målen för förmedlade 
anställningar och praktikplatser hos partnerföretagen. 

 Mer av arbetsmarknadsinsatserna ska bedrivas med eller av 
civilsamhället och sociala företag i Järva och hela 
Stockholm. 

 Vara pådrivande i arbetet för att förbättra och påskynda 
etablering och inkludering i samhället för nyanlända, särskilt 
boende i stadens genomgångsbostäder, genom samarbete 
med civilsamhälle, näringsliv samt arbetsförmedlingen och 
andra statliga myndigheter. 

  Genom Welcome House samla stadens verksamheter och 
andra aktörer som möter nyanlända på ett tydligt sätt. 

  Stärka samverkan mellan Welcome House och 
Integrationspakten för att fler nyanlända så tidigt som 
möjligt ska komma i kontakt med stadens civilsamhälle och 
föreningsliv. 

 Främja klimatsmarta måltider i förskolor, skolor och 
äldreboende i Järva. 

 Främja fossilfria tjänstebilar för Stockholm stads 
verksamheter i Järva. 

 Verka för att tvärbanan förlängs med en ny sträckning från 
Kista, genom Tensta och Rinkeby, och slutligen till 
Vällingby, i samarbete med Region Stockholm och andra 
berörda aktörer. 

 Samarbete med civilsamhälle och nära samverkan mellan 
skola, socialtjänst och polis. 

 Tillsammans med idrottsnämnden anlägga värmeslingor 
under Rinkeby BP eller bygga tält över planen för att 
möjliggöra vinterträning. 

 Att verka för att ta fram ett nytt bidragsstöd till föreningar 
verksamma i ytterstaden, som t.ex. möjliggör att bedriva 
nattfotboll. 

 Att verka för att tillsammans med idrottsnämnden utreda 
möjligheterna till att bygga en 7-spelsplan intill den 
befintliga planen på Knutby bollplan. 

 Arbeta för att utvidga arbetet med projektet Trefas i Järva 
och till flera delar av staden. 
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 Att verka för att arbetsmarknadsnämnden och genom 
Welcome House erbjuda nyanlända, både kommunanvisade, 
egenbosatta och deras anhöriga, en väg in och ett likställigt 
initialt stöd. 

 Att verka för att relevanta nämnder tillsammans med Region 
Stockholm prioritera busstrafiken i hela staden genom till 
exempel fler busskörfält, bättre trafikövervakning och ökad 
prioritering i trafiksignaler, till exempel Buss 179. 

 Att rusta upp Kista busstorg så för att skapa trygghet och 
trivsamt miljö för resenärer och boende. 

 Att samverka och stötta civilsamhället som gör stora insatser 
för att skapa trygghet, exempelvis nattvandrande föräldrar. 

 Öka fokus på att förhindra rekrytering till kriminella 
nätverk. 

 Samarbeta med civilsamhällesorganisationer samt stödja 
arbetsmarknadsnämndens verksamheter och aktiviteter i 
arbetet med nyanländas etablering och inkludering i 
samhället. 
  

I övrigt hänvisar vi till Centerpartiets budgetreservation i 
kommunfullmäktige för vilka prioriteringar som bör ligga till grund 
för planeringen för perioden 2025-2027. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/293-3 (Godkänd - R 1) Underlag för budget 
2025 med inriktning 2026 och 2027 för Järva 
stadsdelsnämnd  

 JÄRVA 2024/293-1 Bilaga 1 - Underlag for budget 2025 
med inriktning 2026 och 2027 för Järva stadsdelsnämnd 

 JÄRVA 2024/293-2 Bilaga 2 Lokalförsörjningsplanering 
2024 Järva 

 JÄRVA 2024/293-4 Bilaga 3 - Fleråring 2024 Nämndens 
underlag till budget 2025 och kommande år 2026 och 2027 

 JÄRVA 2024/293-5 Bilaga 4 Klimatinvesteringar-2025-
2027 Järva 
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§ 10 
Regional boendeplan för äldre 2025 med utblick mot 2050  
Region Västerort 
JÄRVA 2024/241 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd beslutar att godkänna region 

Västerorts boendeplan för äldre 2025 med utblick mot 2050, 
avseende de delar som gäller Järva stadsdelsnämnd. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att justera ärendet omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningarna i region Västerort; Järva, Hässelby-
Vällingby och Bromma, har i samarbete tagit fram en plan för 
äldreomsorgen för perioden 2025 med utblick mot 2050. Regionens 
boendeplan bildar, tillsammans med övriga regioners boendeplaner, 
underlag till den stadsövergripande boendeplanen som tas fram av 
äldreförvaltningen. 
  
Boendeplanen omfattar bland annat befintliga platser på vård- och 
omsorgsboende, servicehus, ombyggnationer och eventuella 
avvecklingar, driftsformer och inriktningar av boenden för äldre. 
Planens huvudsyfte är att säkerställa en trygg framtida 
boendesituation för äldre varför en boendeplan upprättas årligen för 
att uppskatta och analysera nulägesituation och behov. 
 
  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
  
Reservation 1 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M)  reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
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1. Att delvis godkänna förvaltningens underlag till den 

stadsövergripande boendeplanen för äldre 
2. Att därutöver anföra 

  
Grunden för stockholmarnas gemensamma välfärd måste alltid vara 
att säkra stadens finanser och bygga upp stadens finansiella 
tillgångar. Under år 2022 minskade kommunkoncernens externa 
bruttoskuld med 2,5 procent. Det var första gången sedan år 2010 
som skulden minskade på årsbasis. Detta kunde åstadkommas 
genom en aktiv förvaltning av stadens fastighetsbestånd och 
strategiska avyttringar av tillgångar som inte utgör stadens 
kärnverksamhet. Nu bedrivs tyvärr återigen en ekonomisk politik 
som innebär att skuldutvecklingen ökar snabbt samtidigt som vi 
konstaterar att även räntekostnaderna för staden förväntas bli 
mycket höga den kommande perioden. 
  
Fram till 2040 beräknas gruppen över 80 år att fördubblas. Detta 
kräver givetvis stora satsningar och investeringar i äldreomsorgen – 
både i personal och fastighetsbestånd. Den äldres behov och 
förutsättningar måste alltid vara i fokus för att säkerställa ett värdigt 
åldrande. Vi vill därför se breda investeringar i äldre- och 
omsorgsboenden, seniorboenden och andra typer av profilboenden. 
Stockholm måste leva upp till ambitionen om att vara en äldrevänlig 
stad. 
  
Den politiska majoriteten har återinfört en 60/40-fördelning av 
äldreomsorg i egen regi och fristående aktörer i ett läge där 
äldreomsorgen är i starkt behov av nyinvesteringar för att kunna 
möta den demografiska trenden med fler äldre. Konsekvensen av de 
rödgrönas politik blir att det, förutom dagens kända fristående 
projekt, bara blir kommunala investeringar i vård- och 
omsorgsboenden fram till 2040. 
  
I det svåra ekonomiska läget staden befinner sig i ser vi dessutom 
en risk att ytterligare öka stadens skuldsättning, med konsekvensen 
att hyrorna ökar och räntekostnaderna skjuter i höjden. Därför bör 
fristående aktörer som vill bidra till att fylla behovet av boenden 
välkomnas – inte motverkas. Staden bör således vara öppen för 
fristående alternativ när det finns möjlighet till det. Vi menar att det 
är allvarligt att staden riskerar att gå miste om viktiga investeringar 
i äldreomsorgen till följd av majoritetens ideologiska skygglappar. 
Vi står på de äldres sida och välkomnar alla investeringar som kan 
förbättra äldreomsorgen för Stockholmarna, därför bör fördelningen 
fortsatt vara 50/50. 
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Reservation 2 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver anföra följande 

  
Stadsdelsförvaltningarna i region Västerort; Järva, Hässelby-
Vällingby och Bromma, har i samarbete tagit fram en plan för 
äldreomsorgen för perioden 2025 med utblick mot 2050. Enligt 
förvaltningens förslag ser Region Västerort behov av att hitta 
lämpligt boende för äldre personer med neuropsykiatriska 
funktionsnedsättningar samt för personer med frontallobsdemens 
med utåtagerande beteende. Behov finns även av att hitta lämpligt 
boende för äldre personer i hemlöshet som har 
missbruksproblematik eller andra specifika behov samt äldre med 
komplexa svårigheter så som psykisk ohälsa och samlarbeteende. 
Även profilboende för personer med demens i tidig ålder kommer 
att behövas inom region Västerort. 
  
I Stockholms stads budget 2023 ändrades planeringsinriktningen för 
kommunala och privata vård- och omsorgsboenden från 50/50 till 
att återinföra inriktningen 60/40, 60 procent med kommunalt 
huvudmannaskap och 40 procent med privat. Nivån om 60 procent 
är satt för att öka stadens rådighet över platserna i vård- och 
omsorgsboende. Samtidigt innebär en ökad nivå av vård- och 
omsorgsboenden med kommunalt huvudmannaskap en ökad 
investeringskostnad för Stockholms stad. Antalet vård- och 
omsorgsboenden har enligt den återinförda fördelningen 60/40 
inneburit en ökning från 11 till 23 kommunala projekt fram till 
2040. Planeringen innebär att inga nya vård- och omsorgsboenden 
tillkommer genom privat nyetablering utöver de tolv idag kända 
privata projekten för att uppnå fördelning 60/40. Den återinförda 
inriktningen 60/40, kommande upprustningar och evakueringar 
samt ökade ambitioner för byggandet av seniorbostäder innebär ett 
ökat uppdrag för Micasa fastigheter AB och kommer att ställa stora 
krav på samverkan och utvecklade arbetssätt för samtliga berörda 
förvaltningar och bolag. Vid marktilldelning av tomter för 
seniorbostäder är det viktigt att topografi, omgivning, närhet till 
service och kollektivtrafik tillgodoses. Seniorbostäder behöver ses 
som en variation av olika boendeformer där tillgänglighet, trygghet 
och gemensamhetslokaler utöver tomtegenskaper och läge är 6 (10) 
gemensamma faktorer, men där själva bostäderna kan ha olika 
utformning och upplåtelseformer. Det är viktigt att säkerställa att 
det finns tillräckligt med boende för personer med särskilda behov 
så som äldre personer med neuropsykiatriska 
funktionsnedsättningar samt för personer med frontallobsdemens 
med utåtagerande beteende, äldre personer i hemlöshet som har 
missbruksproblematik eller andra specifika behov samt äldre med 
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komplexa svårigheter så som psykisk ohälsa och samlarbeteende. 
Även profilboende för personer med demens i tidig ålder i Järva och 
Spånga är bra att ha med i planeringen! 
  
Särskilt uttalande 
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett särskilt uttalande: 
  
Liberalerna vill understryka vikten av att det skapas ett profilboende 
för personer med demens i tidig ålder i västerort. Därutöver behöver 
man säkerställa att det finns ett omfattande stöd till de barn och 
unga vuxna som har en förälder som insjuknar i demens mitt i livet. 
Vi anser vidare att vår stadsdel har för få korttidsplatser, 18 st. Detta 
är en ohållbar siffra och vi hoppas att förvaltningen köper in 
ytterligare platser. Många personer med demens väljer att bo kvar 
hemma, det ställer också högre krav på avlastning och behov av 
korttidsboende. 
Vi anser att ett boende skulle kunna planeras in i Bromstensstaden. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/241-1 (Godkänd - R 1) Tjut Boendeplan ÄO 
 JÄRVA 2024/241-2 Bilaga - Västerorts boendeplan för äldre 

2024 med utblick mot 2050 
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§ 11 
Månadsrapport till nämnden i april 2024  
JÄRVA 2024/11 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner denna månadsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sammantaget prognostiseras en budget i balans efter 
resultatöverföringar. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1575100 (Godkänd - R 1) Månadsrapport till nämnden i april 
2024 
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§ 12 
Revidering av delegationsordning  
JÄRVA 2024/229 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att anta förvaltningens förslag till 
införandet av ändringar i delegationsordningen 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har sett över behovet av att ändra 
delegationsordningen gällande sakinnehåll. Senaste ändring av 
delegationsordningen beslutades av stadsdelsnämnden den 21 mars 
2024. 
 
Förvaltningen har delegerat vissa beslut för anställda vid 
socialjouren. I samband med lagändringarna som trädde i kraft 1 
april 2024 för Lag om placering av barn i skyddat boende har 
förvaltningen bedömt, att för att kunna säkerställa korrekt 
beslutshantering att Socialjouren ska ha möjlighet att fatta vissa 
beslut. Vidare har lägsta delegat för begäran om biträde av 
Polismyndigheten för att genomföra beslut om vård eller 
omhändertagande enligt LVU lagts till för Socialjouren. 
 
Förvaltningen föreslår Järva stadsdelsnämnd att anta förslag till 
införandet av ändringar i delegationsordningen. 
 
Förvaltningen reviderar nummerordning och andra redaktionella 
ändringar efter fastställande i nämnden. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/229-7 (Godkänd - R 1) Revidering av 
delegationsordning 

 JÄRVA 2024/229-8 Bilaga - Förslag till reviderad 
delegationsordning 

 

Sida 23 (68)



 
 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-04-25 

§ 13 
Medborgarförslag om åtgärder för unga mellan 19-29 år i 
Järva om varken arbetar eller studerar  
Svar på medborgarförslag 
JÄRVA 2024/92 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att avslå medborgarförslaget i 
enlighet med tjänsteutlåtandet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Det inkom ett medborgarförslag till förvaltningen den 18:e januari 
om att utöka åtgärderna för unga mellan 19-29 år som varken 
arbetar eller studerar (UVAS). 
 
Förvaltningen välkomnar förslaget att i framtiden se över 
möjligheterna att starta nya samarbeten med föreningslivet för att nå 
ut till UVAS målgruppen och kunna erbjuda anpassade insatser. 
 
Både det uppsökande arbetet och insatserna för UVAS-gruppen är 
emellertid komplexa och behöver kontinuerligt utvärderas. 
 
Förvaltningen kan i nuläget inte säga något om resultatet avseende 
de IOP-överenskommelser som är igångsatta under 2024, det är för 
tidigt in i processen. Under 2024-2025 kommer förvaltningen 
fortsätta att utveckla arbetet med UVAS-gruppen och det kommer i 
sin tur möjliggöra för nya riktningar och beslut gällande möjliga 
samarbeten. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/92-5 (Godkänd - R 1) Medborgaförslag som 
åtgärder för unga mellan 19-29 år som varken arbetar eller 
studerar i Järva 

 JÄRVA 2024/92-3 Bilaga - Medborgarförslag kring åtgärder 
för unga mellan 19-29 år som varken arbetar eller studerar i 
Järva_Bortredigerad 
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§ 14 
Medborgarförslag om fler kultur-och fritidsaktiviteter i 
Spånga  
Svar på medborgarförslag 
JÄRVA 2024/93 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att avslå medborgarförslaget i 
enlighet med tjänsteutlåtandet 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag har inkommit som belyser behovet av att det 
ska finnas fler aktiviteter och evenemang för invånare i 
Spångaområdet, såsom konserter, utställningar och sportaktiviteter. 
 
Förvaltningen instämmer i att kultur- och fritidsevenemang i olika 
former bidrar till att stärka gemenskapen invånare emellan. I 
Spånga bedömer förvaltningen att tillgången till aktiviteter och 
evenemang inom kultur och fritid som omfångsrikt även om det 
alltid finns skäl att se över utbud och efterfrågan. 
 
Utifrån de senaste årens befintliga medborgarundersökningar samt 
skolenkäten bedömer emellertid förvaltningen att invånare i Järva 
skattar tillgången till kultur och idrott som relativt god och att det 
framåt är viktigt att få barn och unga att bli intresserade och vilja 
delta i de kulturarrangemang som genomförs. Detta bedöms kunna 
göras bland annat genom fortsatt lyhördhet och anpassning av det 
som erbjuds, samt strategiskt informationsarbete för att få barn och 
unga att hitta och vilja delta i kulturarrangemang. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderström (L) och 
Patrick Amofah (C) lade fram ett särskilt uttalande. 
  
Ghazal Saberian (SD) ansluter sig till M+L+C:s särskilda uttalande. 
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Särskilt uttalande 
Vi noterar svaret från förvaltningen och vill återigen påminna om, 
som vi gjort i ett antal texter och förslag sedan sammanläggningen 
av stadsdelsnämnderna, vikten av att alla delar av Järva tilldelas ett 
likvärdigt utbud av kommunala eller kommunalt finansierade 
satsningar på såväl kultur- som fritidsaktiviteter. Vi ser det här 
medborgarförslaget som viktigt för att synliggöra invånarnas 
berättigade önskan om konkreta satsningar i Spånga. Många boende 
i gamla Spånga upplever fortfarande att mycket av satsningarna 
koncentreras till andra delar av stadsdelen än just Spånga. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/93-6 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om 
fler kultur-och fritidsaktiviteter i Spånga 

 JÄRVA 2024/93-3 Medborgarförslag om fler kultur-och 
fritidsaktiviteter i Spånga_Bortredigerad 
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§ 15 
Medborgarförslag om att anställa en parkourinstruktör 
som engagerar och introducerar skolelever i parkour vid 
Tenstadalens lekplats  
Svar på medborgarförslag 
JÄRVA 2023/803 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd avslår medborgarförslaget i enlighet med 
tjänsteutlåtandet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Det har till Järva stadsdelsnämnd inkommit ett medborgarförslag 
som handlar om att erbjuda parkourtränare för skolelever till 
förvaltningen för beredning. 
 
Förvaltningen instämmer i idén om att fler barn och vuxna kommer 
använda parkourarenorna och övriga spontanidrottsytor om kunskap 
och stöd finns att tillgå. Förvaltningen ansvarar inte för skolidrotten 
eller för hur parkour-instruktörer ska engageras i 
skolundervisningen, detta är en fråga för utbildningsförvaltningen. 
 
Förvaltningen avser emellertid i linje med medborgarförslaget att 
fortsätta pröva nya arbetssätt och metoder för att stimulera till ökad 
användning av spontanidrottsytorna, detta inom ramen för 
uppdraget meningsfull fritid. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden avslår 
medborgarförslaget i enlighet med tjänsteutlåtandet och 
vidarebefordrar ärendet till utbildningsförvaltningen. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2023/803-6 (Godkänd - R 3) Medborgarförslag om 
att anställa en parkourinstruktör som engagerar och 
introducerar skolelever i parkour vid Tenstadalens lekplats 

 JÄRVA 2023/803-2 Medborgarförslag om att anställa en 
parkourinstruktör som engagerar och introducerar skolelever 
i parkour vid Tenstadalens lekplats_Bortredigerad 
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§ 16 
Medborgarförslag om en parkourbana i Akalla by  
Svar på medborgarförslag 
JÄRVA 2024/117 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd avslår medborgarförslaget i enlighet med 
tjänsteutlåtandet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har mottagit ett medborgarförslag om att 
anlägga en parkourbana i Akalla by. 
 
Förvaltningen anser att ytor för barn och unga som beskrivs i 
förslaget är oerhört viktiga för att främja lek och spontanidrott i 
utemiljön. Det finns dock ingen planering för att anlägga en ny park 
i Akalla by. Däremot kommer förvaltningen fortsatt att utveckla den 
yttre miljön i hela stadsdelsförvaltningen för att stimulera lek, 
rörelse och spontanidrott. Förvaltningen kommer även under året 
utreda förutsättningarna för att inrätta en ny parklek i norra Järva. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden avslår 
medborgarförslaget i enlighet med tjänsteutlåtandet. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/117-6 (Godkänd - R 3) Medborgarförslag om 
parkourbana i Akalla by 

 JÄRVA 2024/117-2 Medborgarförslag om en parkourbana i 
Akalla by_Bortredigerad 
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§ 17 
Uppföljning av idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2023 
-  Kista Sports Club KFUM  
JÄRVA 2024/40 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd beslutar att Kista SC ska återbetala 56 

822 kronor avseende överskott från beviljade medlen till 
partnerskapet år 2023. 

2. Järva stadsdelsnämnd godkänner redovisningen av 
samverkan med Kista SC idéburet offentligt partnerskap 
gällande den 1 januari till den 31 december 2023 och lägger 
den till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Rinkeby-Kista Stadsdelsnämnd ingick 2023 samarbetemed sex 
föreningar i form av idéburet offentligt partnerskap (IOP). Dessa är 
Husby Konst & Hantverksförening, Fryshuset, Kista Sports Club, 
Löparakademin, Rinkeby Folkets Hus och Studiefrämjandet. 
Sammanlagt har Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beviljat 6 771 000 
kronor till IOP:er för 2023. 
 
Detta ärende avser uppföljning av partnerskapet med Kista SC för 
perioden 1 januari till och med 31 december 2023. Under året 
finansierade nämnden partnerskapets verksamhet med 1 312 000 
kronor. 
 
Sammantaget bedömer förvaltningen att partnerskapets mål och 
förväntade resultat baserat på indikatorer för partnerskapet har 
uppfyllts, vilket bidragit till positiva effekter i stadsdelsområdet 
kopplat samverkansformens syfte. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden beslutar att Kista SC 
ska återbetala 56 822 kronor avseende överskottet från beviljade 
medel till partnerskapet. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 JÄRVA 2024/40-11 (Godkänd - R 1) Uppföljning av 

samverkan med föreningar genom idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) 2023 - Kista SC 

 JÄRVA 2024/40-10 Bilaga - Överenskommelse om idéburet 
offentlig partnerskap mellan Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 
och Kista Sports Club 2023 
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§ 18 
Uppföljning av idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2023 
- Löparakademin  
JÄRVA 2024/37 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner redovisningen av samverkan med 
Löparakademin genom idéburet offentligt partnerskap gällande den 
1 januari till den 31 december 2023 och lägger den till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnden ingick under 2023 samarbetat 
med sex föreningar i form av idéburet offentligt partnerskap (IOP). 
Dessa är Husby Konst & Hantverksförening, Fryshuset, Kista 
Sports Club, Löparakademin, Rinkeby Folkets Hus och 
Studiefrämjandet. Sammanlagt har stadsdelsnämnden beviljat 6 771 
000 kronor till IOP:er för 2023. 
 
Detta ärende avser uppföljning av partnerskapet med 
Löparakademin för perioden 1 januari till och med 31 december 
2023. Under året finansierade nämnden partnerskapets verksamhet 
med 495 000 kronor. 
 
Sammantaget bedömer förvaltningen att partnerskapets mål och 
förväntade resultat baserat på indikatorer för partnerskapet har 
uppfyllts, vilket bidragit till positiva effekter i stadsdelsområdet 
kopplat till samverkansformens syfte. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/37-5 (Godkänd - R 1) Uppföljning av idéburet 
offentligt partnerskap (IOP) 2023 - Löparakademin  

 JÄRVA 2024/37-1 Överenskommelse om idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) med Löparakademin 
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§ 19 
Uppföljning av idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2023 
– Husby konst- och hantverksförening  
JÄRVA 2024/43 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner redovisningen av samverkan med 
Husby Konst & Hantverksförening genom idéburet offentligt 
partnerskap gällande den 1 januari till den 31 december 2023 och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Rinkeby-Kista Stadsdelsnämnd ingick 2023 samarbete med sex 
föreningar i form av idéburet offentligt partnerskap (IOP). Dessa är 
Husby Konst & Hantverksförening, Stiftelsen Fryshuset, Kista 
Sports Club, Löparakademin, Rinkeby Folkets Hus och 
Studiefrämjandet. Sammanlagt har Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 
beviljat 6 771 000 kronor till IOP:er för 2023. 
 
Detta ärende avser uppföljning av partnerskapet med Husby Konst 
& Hantverksförening för perioden 1 januari till och med 31 
december 2023. Under året finansierade nämnden partnerskapets 
verksamhet med 324 000 kronor. 
 
Sammantaget bedömer förvaltningen att partnerskapets mål och 
förväntade resultat baserat på indikatorer för partnerskapet har 
uppfyllts, vilket bidragit till positiva effekter i stadsdelsområdet 
kopplat till samverkansformens syfte. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/43-4 (Godkänd - R 1) Uppföljning av 
samverkan med föreningar genom idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) 2023 - Husby konst- och 
hantverksförening 

 JÄRVA 2024/43-3 Bilaga Överenskommelse om idéburet 
offentligt partnerskap mellan Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 
och Husby Konst 6 Hantverksförening 2023 
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§ 20 
Uppföljning av idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2023 
- Fryshuset  
JÄRVA 2024/41 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd beslutar att Stiftelsen Fryshuset ska 

återbetala 11 413 kronor avseende överskott från beviljade 
medlen till partnerskapet år 2023. 

2. Järva stadsdelsnämnd godkänner redovisningen av 
samverkan med Stiftelsen Fryshuset genom idéburet 
offentligt partnerskap gällande den 1 januari till den 31 
december 2023 och lägger den till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Rinkeby-Kista Stadsdelsnämnd ingick under 2023 samarbete med 
sex föreningar i form av idéburet offentligt partnerskap (IOP). 
Dessa är Husby Konst & Hantverksförening, Stiftelsen Fryshuset, 
Kista Sports Club, Löparakademin, Rinkeby Folkets Hus och 
Studiefrämjandet. Sammanlagt har stadsdelsnämnden beviljat 6 771 
000 kronor till IOP:er för 2023. 
  
Detta ärende avser uppföljning av partnerskapet med Stiftelsen 
Fryshuset för perioden 1 januari till och med 31 december 2023. 
Under året finansierade nämnden partnerskapets verksamhet med 1 
378 000 kronor. 
  
Sammantaget bedömer förvaltningen att partnerskapets mål och 
förväntade resultat baserat på indikatorer för partnerskapet har 
uppfyllts, vilket bidragit till positiva effekter i stadsdelsområdet 
kopplat till samverkansformens syfte. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/41-5 (Godkänd - R 2) Uppföljning av 
samverkan med föreningar genom idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) 2023 - Fryshuset 

 JÄRVA 2024/41-4 Bilaga - Överenskommelse om idéburet 
offentligt partnerskap Fryshuset 2023 
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§ 21 
Uppföljning av idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2023 
- Studiefrämjandet  
JÄRVA 2024/46 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd beslutar att Studiefrämjandet ska 

återbetala 38 261 kronor avseende överskott från beviljade 
medlen till partnerskapet år 2023. 

2. Järva stadsdelsnämnd godkänner redovisningen av 
samverkan med Studiefrämjandet idéburet offentligt 
partnerskap gällande den 1 januari till den 31 december 
2023 och lägger den till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Rinkeby-Kista Stadsdelsnämnd ingick 2023 samarbete med sex 
föreningar i form av idéburet offentligt partnerskap (IOP). Dessa är 
Husby Konst & Hantverksförening, Stiftelsen Fryshuset, Kista 
Sports Club, Löparakademin, Rinkeby Folkets Hus och 
Studiefrämjandet. Sammanlagt har Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 
beviljat 6 771 000 kronor till IOP:er för 2023. 
 
Detta ärende avser uppföljning av partnerskapet med 
Studiefrämjandet för perioden 1 januari till och med 31 december 
2023. Under året finansierade nämnden partnerskapets verksamhet 
med 1 112 000 kronor. 
 
Sammantaget bedömer förvaltningen att partnerskapets mål och 
förväntade resultat baserat på indikatorer för partnerskapet har 
uppfyllts, vilket bidragit till positiva effekter i stadsdelsområdet 
kopplat samverkansformens syfte. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden beslutar att 
Studiefrämjandet ska återbetala 38 261 kronor avseende överskottet 
från beviljade medel till partnerskapet. 
 
  
Nassir Abdullahi Ali anmälde jäv och lämnade lokalen. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 JÄRVA 2024/46-10 (Godkänd - R 1) Uppföljning av 

idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2023 - 
Studiefrämjandet  

 JÄRVA 2024/46-9 Bilaga 1 - Överenskommelse om idéburet 
offentligt partnerskap Studiefrämjandet 2023(1076023) 
(0)_TMP 

 JÄRVA 2024/46-8 Bilaga 2 - Utva¨rderingar Ho¨sten 2023 
Studiefra¨mjandet 
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§ 22 
Uppföljning av idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2023 
- Rinkeby Folkets Hus  
JÄRVA 2024/42 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnd godkänner redovisningen av samverkan med 
Rinkeby Folkets Hus genom idéburet offentligt partnerskap 
gällande den 1 januari till den 31 december 2023 och lägger den till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Rinkeby-Kista Stadsdelsnämnden har under 2023 samarbetat med 
sex föreningar i form av idéburet offentligt partnerskap (IOP). 
Dessa är Husby Konst & Hantverksförening, Stiftelsen Fryshuset, 
Kista Sports Club, Löparakademin, Rinkeby Folkets Hus och 
Studiefrämjandet. Sammanlagt har stadsdelsnämnden beviljat 6 771 
000 kronor till IOP:er för 2023. 
Detta ärende avser uppföljning av partnerskapet med Rinkeby 
Folkets Hus för perioden 1 januari till och med 31 december 2023. 
Under året finansierade nämnden partnerskapets verksamhet med 
2 150 000 kronor. 
 
Sammantaget bedömer förvaltningen att partnerskapets mål och 
förväntade resultat baserat på indikatorer för partnerskapet har 
uppfyllts, vilket bidragit till positiva effekter i stadsdelsområdet 
kopplat till samverkansformens syfte. 
 
Elvir Kazinic och Fadumo Dahir Igal anmälde jäv och lämnade 
lokalen. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/42-7 (Godkänd - R 1) Uppföljning av idéburet 
offentligt partnerskap (IOP) 2023 - Rinkeby Folkets Hus  

 JÄRVA 2024/42-6 Bilaga - Överenskommelse om ideburet 
offentligt partnerskap mellan Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 
och Rinkeby Folkets Hus 2023 
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§ 23 
Motion om att öppna idrottslokalerna vid stadens skolor 
för barn och unga under loven  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2023/1388 
JÄRVA 2024/100 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 
om svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsförvaltning ser positivt på förslaget att öppna 
skolornas idrottslokaler för bokning även under lov och utanför 
skoltid. Skolornas idrottslokaler ansvarar stadens bolag SISAB 
(Skolfastigheter i Stockholm AB) och utbildningsförvaltningen för. 
Förvaltningen kommer i samverkan med berörda fackförvaltningar 
och bolag fortsätta arbetet med att tillgängliggöra lokaler i Järva för 
föreningsliv, kulturverksamheter, idrott och andra verksamheter. 
Vidare arbetar staden och förvaltningen för att kunna aktivera fler, 
speciellt unga mellan 7-20 år samt äldre och personer med olika 
funktionsvariationer. Förvaltningen arbetar i linje med 
stadsövergripande program som det nyligen framtagna 
Idrottsprogrammet och Vision 2040. En meningsfull och aktiv fritid 
är betydelsefull för alla. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
  
Reservation  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M)  reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra 
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Vi tackar förvaltningen för svaret på motionen och gläds åt att 
förvaltningen precis som vi ser mycket positivt på att fler 
idrottshallar i anslutning till de kommunala skolorna kan bli 
bokningsbara under loven. Detta bekräftas också av 
idrottsförvaltningen som konstaterar att skolidrottshallar inte bokas 
ut under skolloven. 
  
I Stockholm råder det stor brist på idrottsanläggningar, vilket 
innebär att det är en hård konkurrens om de få tider som finns. 
Bristen på idrottsanläggningar drabbar framförallt barn och unga 
som får sämre möjligheter att träna och idrotta. Samtidigt som den 
här bristsituationen rådet kan många av stadens skolidrottssalar i 
nuläget inte utnyttjas på kvällstid och helger. Totalt rör det sig om 
35 av stadens drygt 120 grundskolor med idrottslokaler som inte är 
tillgängliga att boka och användas av idrottsföreningarna utanför 
skoltid och det är ett enormt slöseri. 
  
Enligt idrottsförvaltningen finns det inga formella hinder för att 
bokningsbara idrottssalar bokas ut av förvaltningen efter skolans 
verksamhetstid på loven eller då skolorna inte har behov av 
lokalerna. Däremot kan den praktiska hanteringen gällande ansvar, 
tillsyn och städning utgöra ett hinder i dagsläget. Arbete med att 
klargöra faktiska hinder och identifiera åtgärder pågår inom ramen 
för budgetuppdrag 2024. 
  
Vi menar att budgetuppdraget från den rödgröna majoriteten har 
getts en alldeles för lång tidsram. Givet den information som redan 
finns att tillgå är det orimligt att det ska ett helt år för att ta fram en 
rapport. Mer idrottsyta behövs här och nu, och att öppna fler 
idrottslokaler vid stadens skolor är den lägst hängande frukter av 
alla. Det är obegripligt varför det socialdemokratiska styret i 
Stockholm inte vill ta till förhållandevis enkla åtgärder för att lösa 
fler träningstider till stadens barn och unga. Bara genom att bättre 
utnyttja skolidrottslokaler som redan finns skulle omkring 4 500 
timmar kunna öppnas upp för idrottsföreningarna varje månad.  
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/100-2 (Godkänd - R 1) Motion om 
idrottslokaler 

 JÄRVA 2024/100-1.1 Bilaga 1 - Motion om att öppna 
idrottslokalerna vid stadens skolor för barn och unga under 
loven 

 JÄRVA 2024/100-1 Bilaga 2- Följebrev Motion om att 
öppna idrottslokalerna vid stadens skolor för barn och unga 
under loven 
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§ 24 
Riktlinjer i stadens arbete mot våldsbejakande extremism  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/76 
JÄRVA 2024/189 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till Kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen mottagit remiss om 
förslag på reviderade riktlinjer i stadens arbete mot våldsbejakande 
extremism. 
 
Förändringarna i riktlinjerna innebär en ny struktur, tydligare roll- 
och ansvarsfördelning, ökat fokus på förebyggande arbete med 
särskilt fokus på hot från ensamagerande gärningspersoner och 
våldsbejakande extremism online samt en tydligare koppling till 
stadens samverkansöverenskommelse med polisen. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget om reviderade 
riktlinjer och instämmer i att det möjliggör att ha en uppdaterad och 
gemensam grund för arbetet mot våldsbejakande extremism samt att 
föreslagna metoder/arbetssätt överensstämmer i stor utsträckning 
med förvaltningens redan existerande arbete. Förvaltningen anser 
att en av styrkorna i förslaget är att det tydliggör roll- och 
ansvarsfördelningen i arbetet, särskilt gällande vad som ingår i 
uppdraget för den lokala samordnaren mot våldsbejakande 
extremism. 
 
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
  
Reservation 1 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M)  reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra: 

  
Revisionen av stadens riktlinjer mot våldsbejakande extremism görs 
med bakgrund av att Sverige befinner sig i ett förhöjt hotläge och 
vikten av ett effektivt arbete mot extremism är angeläget och 
prioriterat. Det är bra att riktlinjerna ges en tydligare struktur och att 
den ligger i samklang med stadens övriga relevanta styrdokument så 
som trygghets- och säkerhetsprogrammet. Det är också viktigt att 
riktlinjerna harmoniserar med den nationella strategin mot 
våldsbejakande extremism och terrorism. 
  
I arbetet mot våldsbejakande extremism är det många professioner 
som arbetar inom stadens verksamheter som berörs. Det är därför 
angeläget att riktlinjerna är väl förankrade bland medarbetare där 
ansvarsfördelningen och uppföljning är tydlig för alla inblandade 
parter. Det ska inte vara meningen att exempelvis en lärare övertar 
en socialsekreterares ansvar och roll och vice versa. Riktlinjerna 
behöver därför aktivt följas upp i praktiken så att dokumentet 
uppfyller sitt syfte. 
  
Det är också angeläget att det finns fungerande strukturer för 
informationsdelning mellan berörda parter i arbetet mot 
våldsbejakande extremism. Här blir en ny huvudregel i 
sekretesslagstiftningen särskilt viktigt för att underlätta utbytet av 
information kring individer där stadens medarbetare noterar en höjd 
risk för radikalisering eller att involveras i extremistiska miljöer. 
  
De individer som hyser extremistiska värderingar kan ha olika 
bakgrund och kan vara verksamma även inom kommunala 
verksamheter. Sedan 2022 har Stockholms stad också en 
visselblåsarfunktion där allvarliga oegentligheter och 
missförhållanden, som brott mot lagar och allvarliga avsteg från 
stadens styrande dokument, kan anmälas. Det som rapporteras ska 
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ha uppstått eller högst sannolikt komma att uppstå i den verksamhet 
som du som rapportör är verksam i. 
  
Det är viktigt att det finns ett allmänintresse av att missförhållandet 
kommer fram. Exempelvis ekonomisk brottslighet, korruption, 
mutor och jäv. Det kan också röra sig om miljöbrott eller 
säkerhetsrisker rörande liv och hälsa. Riktlinjerna saknar helt 
formuleringar kring hur funktionen kan användas för att rapportera 
och slå larm om incidenter och individer som kan utgöra en fara och 
risk för Stockholm och stockholmarna. 
  
Reservation 2 
Ghazal Saberian (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Stadens arbete riktas mot våldsbejakande extremism som är ett 
samlingsbegrepp för rörelser, ideologier eller miljöer som inte 
accepterar en demokratisk samhällsordning och som främjar våld 
för att uppnå ett ideologiskt mål. 
  
Det finns huvudsakligen tre extremistmiljöer: den våldsbejakande 
högerextremistiska, den våldsbejakande vänsterextremistiska och 
den våldsbejakande islamistiska miljön. Att stadens arbete fokuserar 
på dessa miljöer beror på att Säkerhetspolisen bedömer att det inom 
dessa finns individer och grupper som anser det som legitimt att 
begå brott med målet att förändra rådande samhällsordning i 
Sverige. De utgör ett hot mot demokratin och individers möjligheter 
att utöva sina demokratiska fri- och rättigheter. 
  
Riktlinjerna täcker i stor utsträckning in extremistmiljöer och dess 
kringliggande problem samt möjliggörande förutsättningar. Det 
finns några delar i riktlinjerna som vi anser bör förtydligas för att 
inte missa målet med arbetet mot de tre extremistmiljöerna och för 
att belysa de kontextuella riskfaktorerna. 
  
Under rubriken Arbete mot extremistisk propaganda bör Exempel 
på metoder och arbetssätt förtydligas för att säkerställa förståelsen 
för att alternativ fakta, eller falsk informationsspridning, är en 
betydande del i de flesta extremismmiljöerna. Nyligen har Sverige 
som land och socialtjänsten som instans fått utstå en enorm 
propagandaattack med så kallade fake news eller alternativ fakta 
avseende den så kallade LVU-kampanjen. Vilket gav upphov till ett 
flertal stora säkerhetsrisker och som tillsammans med diverse 
koranbränningar resulterade i uppmaningar från de radikala 
islamistmiljöerna runt om i världen att attackera Sverige och 
svenskar. Bland annat mördades två svenskar i Bryssel och 
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anställda inom socialtjänsten över hela landet har fått utstå enorm 
press på grund av hotnivån i samband med LVU-kampanjen. 
  
Samtidigt har vi grupper som kan klassas under våldsbejakande 
autonomism, där den autonoma vänstern och diverse miljö-
/djurrättsaktivister anser att olagliga metoder och viss 
våldsanvändning är accepterat under föreställningen att en grupp 
behöver skyddas mot förtryck, eller accelerationism som definieras 
som en extremistisk politisk strategi som med hjälp av våld och 
terror försöker påskynda en förment förutbestämd samhällskollaps 
för att kunna inrätta ett idealsamhälle. I Sverige och i flera andra 
länder har vi ett stort problem med extremistiska klimatrörelser som 
ger sig på vår infrastruktur, företag och personer med syfte att 
skada, förstöra och/eller sabotera. Även här är det viktigt att tidigt 
bekämpa propaganda och alternativ fakta. 
  
Därmed anser vi att följande korrigering bör göras under Arbete mot 
extremistisk propaganda – Exempel på metoder och arbetssätt för 
att tydliggöra att all form av extremistisk propaganda, slagord och 
alternativ fakta ska kunna bemötas: 
  
Exempel på metoder och arbetssätt: 
- Främja demokratiska värderingar på t.ex. skolan och arbeta utifrån 
demokratiska processer. 
- Väva in ämnesspecifika digitala kunskaper kring källkritik och 
källtillit i undervisningen. 
- Stärka medarbetare och föräldrar i hantering av 
högerextremistiska, vänsterextremistiska och islamistiska 
uttalanden och alternativa fakta. 
- Undervisa och lyfta samtal och diskussioner kring komplexa och 
kontroversiella frågor med elever. Säkerställa att diskussionerna 
sker i en klassrumsmiljö där alla elever känner sig trygga. 
  
Reservation 3 
Åsa Nilsson Söderström (L) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att riktlinjerna uppdateras i enlighet med vad som anförs 

nedan om ett tydligare fokus på värderingar som motverkar 
våld och främjar tolerans. 

3. Att därutöver anföra följande. 
  
Vi instämmer i de förslag som förvaltningen framför, men vill 
ytterligare lyfta vikten av värderingsarbete i stadsdelens 
verksamheter. 
  
Den högerextrema miljön i Sverige genomgår just nu en förändring 
där olika former av aktivism såsom flygbladsutdelning, torgmöten 
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och annat minskar, medan så kallade kampförberedande aktiviteter 
ökar kraftigt – träning för att använda våld i politiskt syfte. 
Nordiska Motståndsrörelsen (NMR) som tidigare varit tongivande 
har försvagats och splittrats i takt med att en ny typ av aktörer 
etablerat sig – aktivklubbarna. Aktivklubbarna är en del av en 
global våldsinriktad rörelse som fokuserar på fysisk träning och att 
bygga våldsförmåga. 
  
Det är just synen på manlighet som nu bidrar till de högerextrema 
aktivklubbarnas ökade möjlighet att attrahera unga pojkar och män. 
Det pågår en generell värdeförskjutning i samhället som lyfter fram 
den starke mannen. En riktig man ska vara stor, stark och farlig. 
Han är mannen i huset och bestämmer över kvinnor. Och det är inte 
bara högerextrema krafter som sprider det budskapet utan även 
influerare som Andrew Tate, som fått en massiv följarskara världen 
över genom att sälja in konceptet om den starke mannens rätt. Det 
är inte heller enbart högextremister som ser möjligheter att rekrytera 
unga när den här sortens värderingar fått fäste. Unga pojkar och 
män som tillskansat sig värderingar som lyfter fram våld som något 
önskvärt och manligt är generellt i högre riskzon för att 
radikaliseras. De extremistiska miljöerna inspirerar och inspireras 
ofta av varandra och samma maskulinitetsförhärligande värderingar 
förekommer i såväl islamistiska, gängkriminella som 
fotbollshuliganrelaterade grupperingar. 
  
Högerextrema aktivklubbar och Andrew Tate är bara ytterligheter 
av en generell värdeförskjutning i samhället. Vi ser hur trender som 
”soft girl” eller ”tradwife” sprider sig och får fäste, en önskan hos 
unga tjejer att bara vara hemma och överlåta försörjning och ansvar 
till en man. Likaså rapporterar skolor om hur trakasserier mot hbtqi-
personer ökar, personer som inte passar in i konservativa 
uppfattningar om vad som är rätt sätt att vara. Det förekommer även 
att föräldrar alltmer försvarar sina barns påhopp. Så kallade 
traditionella familjer lyfts fram som ett ideal. 
  
Med anledning av detta anser vi att stadens riktlinjer för att arbeta 
mot våldsbejakande extremism också måste lyfta fram 
värderingsarbetet i våra verksamheter, utöver de demokratiska 
värderingar som redan nämns. Yrkesverksamma som kommer i 
kontakt med barn och unga - genom förskola, skola och fritid – 
behöver vara uppmärksamma på den här typen värderingar och 
riskerna de medför för ytterligare radikalisering. 
  
Reservation 4 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till svar på 
remissen 
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2. Att därutöver anföra följande 
  
Centerpartiet välkomnar revideringen av riktlinjerna för Stockholms 
stads arbete mot våldsbejakande extremism. Det är nödvändigt att 
staden hela tiden uppdaterar sina arbetssätt för att kunna svara upp 
mot den ständigt förändrade hotbilden och vi anser att programmet 
till mångt och mycket är bra. 
  
Vi kan dock konstatera att programmet saknar ett tydligt fokus på 
att öka kunskapen hos unga människor så att de ska kunna stå emot 
radikala rörelser och antidemokratiska krafter. Vi vill att fler skolor, 
ideella organisationer och idrottsrörelser ska ges särskilda resurser 
för sitt viktiga arbete i människors vardag, för utbildningar om 
extremism och till att till exempel möjliggöra hågkomstresor till 
Förintelsens minnesplatser. Centerpartiet satsar 2 miljoner mer än 
vänsterstyret i budgeten för 2024 för ett förstärkt arbete mot rasism, 
antisemitism, antiziganism, islamofobi och våldsbejakande 
extremism. Vi vill också se tydligare rekommendationer och stöd 
till lärare och annan skolpersonal kring att kontakta och arbeta nära 
vårdnadshavare och socialtjänst när barn och unga visar tecken på 
extremism och radikalisering. Genom bra utbildning, ett rikt 
fritidsliv och tidigt samordnade insatser kan vi bygga trygga 
ungdomar som själva förmår att göra bra vägval som leder bort från 
utanförskap och kriminalitet. Anhöriga till människor i destruktiva 
miljöer bär ofta ett stort ansvar och är nyckelpersoner i stödet för 
individer som söker sig bort från våldsbejakande extremism. 
Centerpartiet vill därför förstärka stödet till anhöriga, både för att 
stärka det förebyggande arbetet men också för att anhöriga ska orka 
finnas för den närstående som väljer att byta bana. 
  
Stycket gällande Internet, sociala mediers och online-
spelplattformars roll innehåller relevant information, samtidigt 
saknas tydlighet kring hur staden ska förhålla sig till dessa 
plattformar som vi vet har en central roll i spridningen av 
extremistisk propaganda. Även här hade Centerpartiet velat se mer 
utbildningsinsatser för barn såväl som för vuxna i att identifiera och 
värja sig mot extremistisk påverkan. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/189-2 (Godkänd - R 1) Revidering av riktlinjer 
i arbetet mot våldsbejakande extremism 

 JÄRVA 2024/189-1.1 Riktlinjer i stadens arbete mot 
våldsbejakande extremism 

 JÄRVA 2024/189-1 Följebrev Riktlinjer i stadens arbete mot 
våldsbejakande extremism 
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§ 25 
Kommunikationsprogram för Stockholms stad  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
JÄRVA 2024/139 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadens senaste styrdokument för kommunikationsfrågor 
Kommunikationsprogram för Stockholms stad 2017–2022 ska 
ersättas med nytt styrande dokument för nämnders och 
bolagsstyrelsers kommunikationsarbete. Programmet ska stärka 
nämnders och bolagsstyrelsers förmåga till ändamålsenlig och 
effektiv kommunikation som bidrar till förtroendet för och tilliten 
till Stockholms stad. Det ska även underlätta för ett 
kommunikationsarbete som medverkar till säkerställandet av 
offentlighetsprincipens innebörd om allmänhetens och medias rätt 
till insyn och tillgång till information om kommunens verksamhet. 
Järva stadsdelsförvaltning ställer sig överlag positiv till det nya 
programmet och den reviderade uppdragsbeskrivningen i vilken 
kommunikationsarbetet framhålls som en kärnverksamhet, snarare 
än ett stöd till den. Förvaltningen ser även positivt på sättet som det 
nya programmet framhåller att kommunikationsuppdraget är ett 
gemensamt sådant där alla stadens medarbetare spelar en viktig roll. 
Samtidigt anser förvaltningen att ansvarsfördelning avseende att 
omsätta programmet till handling, liksom hur förverkligandet av 
programmet ska gå till, kan förtydligas. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/139-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Remiss om Kommunikationsprogram 

 JÄRVA 2024/139-1.2 Bilaga - Kommunikationsprogram för 
Stockholms stad 

 JÄRVA 2024/139-1 Följebrev Kommunikationsprogram för 
Stockholms stad 
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§ 26 
Motion om att rädda Rissneskogen från exploatering  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/149 
JÄRVA 2024/121 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Rissneskogen föreslås i en motion att bli ett naturreservat. 
Förvaltningen har undersökt förutsättningarna för detta både vad 
gäller biologisk mångfald liksom ur ett fornlämnings- och 
kulturvärdes perspektiv. Förvaltningen är tveksam till att göra 
platsen till ett naturreservat då det skulle försvåra vården av 
fornlämningar men anser att Rissneskogen inte bör bebyggas. 
Förvaltningen vill även förtydliga att det inte är stadsdelsnämnden 
som har rätten att inrätta nya naturreservat. I dagsläget känner inte 
förvaltningen till några beslutade planer för exploatering av 
Rissneskogen. I det fall några sådana planer presenteras kommer 
förvaltningen göra en bedömning baserat på framtaget underlag. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
  
Reservation  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M)  reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra 

  
Stockholm ska vara grönt, tryggt och trivsamt. Därför är det av stor 
vikt att Stockholm både bevarar och tillgängliggör flera av våra 
viktiga grönområden. Särskilt viktiga är grönytorna i områden där 
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det redan har byggts mycket – inte minst för svalka och 
dagvattenhantering, för rekreation och lek men även för att stärka 
den biologiska mångfalden i området. 
  
Genom grönområdenas roll för att skapa trivsamma stadsdelar är 
det också en viktig trygghetsfråga – inte minst i närheten av våra 
utanförskapsområden. För att vara en attraktiv stad dit människor 
söker sig både för att bo och besöka, behöver staden exploatera våra 
grönområden varsamt. Det är därför som Moderaterna i vårt 
budgetförslag för 2024 poängterar behovet av att inrätta små 
naturreservat på för både stockholmarna och naturvärdena viktiga 
platser. 
  
Rissneskogen är ett viktigt rekreations- och grönområde i ett 
område där det både har byggts och lär byggas ännu mer framöver. 
Därför behöver det räddas från nutida exploatering och tryggas för 
en lång tid framöver. Trots att det är ett litet område finns 
tillräckligt höga natur-och rekreationsvärden för att Rissneskogen 
ska kunna skyddas som naturreservat. Här vill vi särskilt 
understryka att det är av mindre vikt hur stor området är när det rör 
sig om att tillgängliggöra tätortsnära områden med höga 
rekreations- och friluftsvärden. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/121-3 (Godkänd - R 2) Remiss av Motion om 
att rädda Rissneskogen från exploatering 

 JÄRVA 2024/121-1.1 Motion om att rädda Rissneskogen 
från exploatering 

 JÄRVA 2024/121-2 Komplettering Motion om att rädda 
Rissneskogen från exploatering, KS 2024/149 
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§ 27 
Motion om avhopparverksamhet för kvinnor i 
gängkriminalitet  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/165 
JÄRVA 2024/265 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kristin Jacobsson (C) har lämnat en motion om 
avhopparverksamhet för kvinnor i gängkriminalitet till 
kommunfullmäktige med förslaget om att inrätta en 
avhopparverksamhet med samlad specialkompetens för kvinnor 
som önskar att lämna gängkriminalitet samt att säkerställa att den 
information som ges ut gällande stadens avhopparverksamhet även 
riktas till tjejer/kvinnor. 
 
Förvaltningen anser att förslaget om att inrätta en särskild 
avhopparverksamhet för kvinnor skulle få begränsad effekt 
eftersom staden redan har insatser för kvinnor som vill lämna 
kriminalitet. Förvaltningen anser att fokus i stället borde ligga på att 
nå ut med riktad information till kvinnor med eller utan barn som 
vill lämna en kriminell miljö. Det skulle få önskad effekt eftersom 
fler kvinnor då kan identifieras och erbjudas anpassat stöd utifrån 
både våldsutsatthet och kriminalitet. En förutsättning är att 
insatserna genomförs i samverkan mellan sociala insatsgrupper, 
relationsvåldsteam och barn- och ungdomsenheterna. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 
  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att Järvastadsdelsnämnden tillstyrker motionen 
2. Att därutöver anföra följande 

  
Ändra eventuellt första stycket för att bättre passa svaret från er 
förvaltning: 
  
Förvaltningen anser att förslaget om att inrätta en särskild 
avhopparverksamhet för kvinnor skulle få begränsad effekt 
eftersom staden redan har insatser för kvinnor som vill lämna 
kriminalitet. Förvaltningen anser att fokus i stället borde ligga på att 
nå ut med riktad information till kvinnor med eller utan barn som 
vill lämna en kriminell miljö. 
  
Vi instämmer i att det krävs riktad information till kvinnor för att 
kunna fånga upp och hjälpa kvinnor i kriminella miljöer men tycker 
att det är problematiskt att förvaltningen bedömer att detta skulle ge 
begränsad effekt. Detta när det är tydligt att riskfaktorerna kopplade 
till kriminalitet nästintill alltid är betonade utifrån mäns upplevelser 
och när kvinnors utsatthet i gängen ofta skiljer sig från männens. 
Inte minst det sexuella våldet och den utsatthet som det medför för 
kvinnor går inte att blunda för.  
  
Studier visar att kvinnors inblandning i den organiserade 
brottsligheten ofta förbises av polis, socialtjänst, sjukvård och andra 
viktiga samhällsaktörer. Med en allt mer växande andel kvinnor i 
grov kriminalitet ökar behovet av en avhopparverksamhet specifikt 
riktad till kvinnor, deras behov och särskilda utsatthet. 
  
Göteborgs stad satsar nu stort på att öka kunskapen om tjejer och 
kvinnor i den kriminella miljön och tar inspiration från 
Londonpolisens metoder. Där arbetar man aktivt med att fånga upp 
tjejerna i gängmiljöer med hjälp av koordinatorer som har fullt 
fokus på tjejerna och deras behov. Vidare startar Göteborgs stad nu 
ett samarbete med sexual medicinskt centrum för att kunna ge bättre 
stöd kopplat till den sexuella utsatthet som finns i den 
gängkriminella miljöerna. 
  
Vi saknar liknande ambitioner från Stockholms stad. Vi kan inte 
passivt se på när kvinna efter kvinna dras in i gängens klor och får 
sina liv söndrade. Arbetet måste sätta i gång omgående. Med 
anledning av detta bör motionen tillstyrkas. 
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Handlingar i ärendet 
 JÄRVA 2024/265-2 (Godkänd - R 1) Remiss - Motion om 

avhopparverksamhet för kvinnor i gängkriminalitet 
 JÄRVA 2024/265-1.1 Motion om avhopparverksamhet för 

kvinnor i gängkriminalitet 
 JÄRVA 2024/265-1 Följebrev Motion om 

avhopparverksamhet för kvinnor i gängkriminalitet, KS 
2024/165 
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§ 28 
Förslag till ny avfallsplan för Stockholms kommun  
Svar på remiss från avfallsnämnden diarienummer 24NM4 
JÄRVA 2024/312 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till Stockholm vatten 
och avfall som svar på remissen. 

2. Järvas stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Avfallsnämnden har remitterat förslag om ny avfallsplan för 
Stockholm, som ska gälla under perioden 2025-2030, till Järva 
stadsdelsnämnd för yttrande. Avfallsplanen är i stort en revidering 
av nuvarande avfallsplan. 
 
Planen har fyra huvudmål som bryts ned till mer detaljerade delmål 
och varje delmål har ett antal åtgärder som stadens förvaltningar 
och bolag ansvarar för att utföra för att uppnå målen. Järva 
stadsdelsnämnd har huvudansvar för genomförandet av en åtgärd 
och bidragande aktör för tio åtgärder. Sju åtgärder omfattar alla 
nämnder och bolagsstyrelser. Förvaltningen är positiv till förslaget 
om Avfallsplan för Stockholm 2025-2030 och dess innehåll. 
Förvaltningen anser att det är en bra och framåtsträvande 
avfallsplan med skärpta krav på till exempel cirkulär ekonomi, 
matsvinn och minskad resursanvändning. 
 
  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Patrick Amofah (C) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att i huvudsak godkänna förslaget 
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2. Att därutöver anföra följande 
  
Stockholms prognostiseras ha drygt en miljon invånare 2030 och 
avfallsmängden förväntas öka totalt sett. Därför är det av största 
vikt att avfall både från boende och verksamma i staden minskar 
och tas om hand på ett resurseffektivt sätt. Avfallshanteringen ska 
på ett tidigt stadie vara en självklar del av stadens fysiska planering 
och måste anpassas till människan. Det är en förutsättning för att 
fler stockholmare ska förstå och vilja delta i stadens arbete för en 
bättre miljö inom vatten och avfall. Centerpartiet vill därför 
understryka vikten av att sprida information kring stadens 
avfallshantering. Samtidigt som tillsynen för att effektivt motverka 
fusk och nedskräpning måste skärpas. 
  
Vidare vill Centerpartiet skala upp Stockholms arbete med biokol. 
Den teknik som används inom Stockholms stad har utvecklats under 
ett antal år. Sedan 2017 har staden en egen tillverkning av biokol i 
biokolsanläggningen – ett pilotprojekt som började i Högdalen men 
som flyttas till Bromma. Där omvandlas park- och trädgårdsavfall 
till biokol, och i processen får vi förnybar energi (gas) till stadens 
fjärrvärmenät. 
  
Biokol har flera fördelar. Det är ett fantastiskt jordförbättringsmedel 
som likt en tvättsvamp håller vatten, näring och syre i jorden. 
Dessutom fungerar det som kolsänka i jorden vilket bidrar till en 
grönare stad och minskar luftens koldioxidnivå samt tar hand om 
förorenat dagvatten från våra gator. 
  
Centerpartiet vill därför att Stockholm Vatten och Avfall AB i 
samarbete med exploateringsnämnden, trafiknämnden, 
stadsdelsnämnderna, Stockholm Stadshus AB och Stockholm 
Exergi inventerar hur mycket biokol som staden har behov av samt 
tar fram en plan för att etablera en storskalig anläggning för 
produktion av biokol skyndsamt. 
  
Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande: 
  
Moderaterna vill särskilt lyfta behovet av att Stockholms 
avfallshantering uppfattas som både effektiv och legitim. Hundra 
tusentals stockholmare gör varje dag val för att göra vår stad ännu 
mer hållbar – då ska de kunna räkna med att stadens ambition är 
densamma. 
  
EU:s avfallshierarki eller avfallstrappan förutsätter en relativt hög 
förståelse och medvetenhet kring hur avfall dels ska kunna 
motverkas, dels hur uppkommit avfall ska kunna hanteras. Det 
kräver information och god tillgänglighet till exempelvis 
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återvinningsstationer i de fall då fastighetsnära insamling inte är 
möjlig. 
  
Av de föreslagna indikatorerna där stadsdelsnämnderna särskilt 
berörs vill vi särskilt lyfta behovet av skötsel och städning av 
parker, grönområden och i anslutning till återvinningscentralerna. 
Inte minst eftersom Stockholms stad sedan årsskiftet genom 
Stockholm Vatten och Avfall är ansvarigt för stadens 
återvinningscentraler. Moderaterna har avsatt extra medel till 
städning och skötsel av stadsdelar och grönområden för att 
möjliggöra ett både trivsammare och grönare Stockholm. 
  
Till detta vill vi också understryka behovet av mer effektiv 
upphandling av städning och skötsel. Genom samverkan och 
kunskapsutbyte stadsdelarna emellan vad gäller 
driftsupphandlingar, kan renhållningen och skötseln av stadsdelarna 
bli både bättre och mer kostnadseffektivt. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/312-4 (Godkänd - R 1) Avfallsplan för 
Stockholm 2025-2030 

 JÄRVA 2024/312-1.1 Bilaga 1 - Avfallsplan 2025 till 2030 
utställningsversion 

 JÄRVA 2024/312-1.2 Bilaga 2 Sammanställning av alla 
åtgärder och ansvariga 

 JÄRVA 2024/312-1.3 Bilaga 3 - Avfallshanteringen i 
Stockholms stad 

 JÄRVA 2024/312-1.4 Bilaga 4 - Anläggningar för 
återvinning och bortskaffande av avfall i stockholm stad 

 JÄRVA 2024/312-1.5 Bilaga 5 - Uppgifter om nedlagda 
deponier i Stockholms stad 

 JÄRVA 2024/312-1.6 Bilaga 6 - Halvtidsuppföljning 
Avfallsplan för Stockholm 2021-2024 

 JÄRVA 2024/312-1.7 Bilaga 7 - Relaterade lagar, 
förordningar, strategier och mål 

 JÄRVA 2024/312-1.8 Bilaga 8 - Sändlista remissinstanser 
avfallsplan 2025-2030  
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§ 29 
Anmälan av kontorsyttrande på förslag till ändring av 
förordningen (SKOLFS 2018:50) om läroplan för 
förskolan  
Stadsdelsförvaltningens svar på remiss från 
kommunstyrelsen, dnr KS 2024/392 
JÄRVA 2024/342 
 

Beslut  
Järva stadsdelsförvaltning lägger ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skolverket har fått uppdrag av regeringen att föreslå ändringar i 
förskolans läroplan för att minska kraven på användning av digitala 
verktyg och främja skärmfri utbildning för barn. Förslaget 
inkluderar även tydligare ansvar för förskollärare vid val av 
lärverktyg och förstärkning av rörelse och högläsning. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till vissa delar av de föreslagna 
förändringarna, men finner frågan om frivilligt användande av 
digitala lärverktyg komplex, med risk för ökad ojämlikhet. 
Förvaltningen betonar behovet av tydliga riktlinjer för tillämpandet 
av digitala verktyg och ser fördelar med att digitala verktyg får 
jämbördig status med andra lärverktyg. Slutligen betonar 
förvaltningen vikten av en tydlig formulering för att säkerställa att 
utbildningen i förskolan tar hänsyn till barns olika behov och 
kompetenser, inklusive deras erfarenhet och tillgång till digitala 
verktyg. 
 
Stadsdelsförvaltningens yttrande expedieras till 
stadsledningskontoret senast den 5 april 2024 och anmäls som 
information till Järva stadsdelsnämnds sammanträde den 25 april 
2024. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1574037 (Godkänd - R 1) Anmälan av kontorsyttrande 
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 JÄRVA 2024/342-3 (Godkänd - R 1) Kontorsyttrande 
avseende förslag till ändring av förordningen (SKOLFS 
2018:50) om läroplan för förskolan 

 JÄRVA 2024/342-1 Remiss om förslag till ändring av 
förordningen (SKOLFS 2018:50) om läroplan för förskolan 

 JÄRVA 2024/342-1.1 Remissmissiv - Remiss avseende 
förslag till ändring av förordningen (SKOLFS 2018:50) om 
läroplan för förskolan 

 JÄRVA 2024/342-1.2 Remiss - Konsekvensutredning 
avseende förslag till ändring av området digitalisering i 
förskolans läroplan 

 JÄRVA 2024/342-1.3 Remiss - Skolverkets förslag till 
ändring av förordningen om läroplan för förskolan 
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§ 30 
Medborgarförslag om stöd för att återetablera Tensta 
marknad  
Anmälan av medborgarförslag 
JÄRVA 2024/348 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att 
bereda inkommet medborgarförslag om stöd för att återetablera 
Tensta marknad. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Medborgarförslag om stöd för att återetablera Tensta marknad. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/348-3 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om 
stöd för att återetablera Tensta marknad 

 JÄRVA 2024/348-2 Medborgarförslag om stöd för att 
återetablera Tensta marknad_Bortredigerad 
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§ 31 
Anmälan av delegationsbeslut  
JÄRVA 2024/10 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger delegationsbesluten till handlingarna. 
 
Ärendet 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 JÄRVA 2024/10-7 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
delegationsbeslut 
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§ 32 
Protokoll för funktionshinderrådet  
JÄRVA 2024/6 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 18 april 2024 anmäls. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 33 
Protokoll för pensionärsrådet  
JÄRVA 2024/5 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 17 april 2024 anmäls. 
 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 34 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att 
bereda inkommen skrivelse. 
 
  
Inkomna skrivelser 

 Skrivelse från Åsa Nilsson Söderström (L) angående 
äldrefrågor. 
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§ 35 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
mars 2024  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
  
Ärendet 
Förteckning för Järva stadsdelsnämnd (mars) finns i pärm på 
sammanträdet. 
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§ 36 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

 Beslut i socialnämnden 2024-03-19 § 15 – God och nära 
vård och omsorg 

 Beslut i Socialnämnden 2024-03-19 § 19 – 
Avtalsuppföljning av socialtjänst och LSS- verksamhet – 
Årsrapport 2023 

 Beslut i Socialnämnden 2024-03-19 § 16 – 
Patientsäkerhetsberättelse för LSS-hälsan, Stockholms stad 
år 2023 

 Kommunfullmäktiges beslut 2024-03-25 § 13 Stockholms 
stads trygghetsprogram 2024-2027 

 Förvaltningsgruppens protokoll den 17 januari 2024. 
 Förvaltningsgruppens protokoll den 14 februari 2024. 
 Förvaltningsgruppens protokoll den 13 mars 2024. 
 Förvaltningsgruppens protokoll extra chefsstruktur den 13 

mars 2024. 
 Förvaltningsgruppens protokoll extra krisstödsberedskap 

den 4 april 2024. 
 Kommunstyrelsens pensionärsråd, sammanträde den 16 april 
 Prognos för ekonomiskt bistånd i Stockholms Stad 
 Beslut i socialnämnden 2024-04-23 § 16 – Inriktning av 

medel för lokala utvecklingsprojekt och studieresor 2025 
(MUL) samt redovisning av lokala utvecklingsprojekt 
genomförda under 2023 (LUM) 
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§ 37 
Förvaltningens och nämndens information och frågor  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar om att arvode och förlorad 
arbetsinkomst ska utgå den 28 maj 2024. 
 
Ärendet 
Ordföranden Rashid Mohammed påminner om bussresan i Järva 
stadsdelsområde den 28 maj. 
Ordföranden föreslår att arvode och förlorad arbetsinkomst ska 
utgå. 
  
Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom ordförandens förslag. 
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